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Protokoll fört vid sammanträde med Svenska Kennelklubbens avelskommitté, SKK/AK, 2025-
01-14. 

 
Det justerade protokollet redovisar vad som har avhandlats vid mötet. Beslut som fattats kan 
bli föremål för ändring av SKKs centralstyrelse.  
 

Närvarande 

Ordinarie ledamöter: 

Karin Brostam Berglund (ordförande), Lars Ramberg (vice ordförande), Maija-Leena Eloranta, 
Mikaela Sandbacka, Liselott Ringman, Camilla Andersson, Elisabeth Rhodin och Maria 
Lönnhammar, Maria Dahlberg (frånvarande under §7b - §11b) 
 
Adjungerade: 
Helena Skarp (frånvarande under §13), Anne Bucksch, Sofia Malm Persson, Petra Waleij 
 
Journalistisk bevakning: 
Jenny Widebeck  
 
Veterinärmedicinskt sakkunnig: 
Anna Björklund (deltog under §11 b) 
 
Anmält förhinder:  

 
Protokoll: 

Linda Widebeck 
 

§ 1  Mötet öppnas 

Karin Brostam Berglund hälsade alla välkomna till årets första möte och förklarade det 
öppnat.  

 

§ 2  Val av justerare 

Liselott Ringman utsågs att jämte ordförande justera dagens protokoll. Justeringspersonen 
ska vara insatt i aktuella dispensärenden för att kunna redogöra för dessa vid 
kommittémötena.  
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§ 3   Fastställande av dagordning  

Dagordningen fastställdes.  

 
§ 4  Ekonomisk rapport 

Mötet såg över den senaste resultatrapporten samt den reviderade budgeten för 2025.  

 

§ 5  Föregående protokoll 

Kommittén gick igenom föregående protokoll och lade det därefter till handlingarna. 
 

§ 6  Beslut från SKK/AKs verkställande utskott 

a) Dispensansökan från veterinär att genomföra BOAS-gradering enligt RFG-Scheme 

Ansökan från veterinär gällande rätt att bedöma hundar enligt RFG-Scheme utan att ha 
specialistkompetens steg 1 inom sjukdomar hos hund och katt. Veterinären innehar 
dokumenterad erfarenhet och meritlista inom BOAS-området. SKK/AKs verkställande utskott 
beslutade i enlighet med yttrande från SKKs veterinär samt lead assessor att bevilja ansökan 
och ge veterinären rätt att efter genomgången utbildning genomföra bedömning av hundar i 
enlighet med RFG-Scheme.  
 
§ 6 Beslut från SKK/AKs verkställande utskott förklarades omedelbart justerad.  
 

§ 7  Bordlagda ärenden 

a) 2024 2 § 34 c) Förändrade regler för avelsspärr 

SKK/AK diskuterade det framtagna underlaget och noterade att det är två förslag på tillägg i 

informationen rörande att spärra en hund för avel i SKKs registreringsregler. Det ena 

tillägget rörde mentalitet där det efterfrågade yttrandet från Kommittén för hundars 

mentalitet, KHM, nu hade inkommit. KHM förklarar i yttrandet att man inte ser det lämpligt 

att ha med något som avser mentalitet i regeltexten. Detta då det anses svårt att förena 

arbetet med att få hundägare med alla typer av hundar med alla olika beteenden till BPH och 

samtidigt låta vissa beteenden möjliggöra avelsspärr. KHMs förslag innebär därmed att inte 

inkludera mentalitetsdelen i texten om vad som gäller för avelsspärr. Vidare såg SKK/AK över 

det andra förslaget av tillägg vilket rörde möjligheten att hos SKK/AK ansöka om en 

avelsspärr som inte faller in under de listade kraven i SKKs registreringsregler, det vill säga 

antingen i enlighet med beslutat hälsoprogram eller på grund av sjukdom eller annan defekt 

efter ägarens och eventuell avelsrättsinnehavares skriftligt motiverande begäran samt 

bifogat veterinärintyg. 

SKK/AK diskuterade förslagen till tillägg och beslutade i enlighet med KHMs yttrande att 

stryka förslaget om mentalitet. Rörande tillägget om att hos SKK/AK kunna ansöka om 

avelsspärr beslutade kommittén i enlighet med förslaget att det förs in i SKKs 



  

SKK/AK nr 1–2025 
2025-01-14 

Sida 3/14 
 
 

 
registreringsregler. 

 

b) 2024 2 § 34 b) SKK/AKs synpunkter kring befintlig information på sidan Köpahund 
och tankar kring vad som saknas  

Inget nytt att rapportera rörande skrivelsen angående Köpahund. Inför nästa kommittémöte 
kommer skrivelsen att uppdateras utefter inkomna justeringar från kommittén, och SKKs 
jakthundskommitté kommer att kontaktas rörande eventuella tillägg och justeringar. 
Punkten är därmed fortsatt bordlagd.  
 

c) Ansökan om erkännande av polski spaniel mysliwski på nivå 2  

SKK/AK inväntar begärda kompletteringar innan vidare hantering. Ärendet är därmed 
fortsatt bordlagt.  

 

d) Ansökan om inkorsningsprojekt för vit herdehund  

Till dagens möte hade de efterfrågade yttrandena inkommit från ras- och specialklubb i det 
bordlagda ärendet rörande en uppfödare av vit herdehund som vill genomföra ett 
inkorsningsprojekt. Uppfödaren ansöker om att få genomföra en parning med en vit 
herdehundstik samt en hane av rasen can de palliero. Can de palliero är inte en FCI-godkänd 
ras men är godkänd som inhemsk ras av den Spanska Kennelklubben. SKK/AK noterade 
redan vid föregående möte att det är en utförlig ansökan som innehåller information om de 
tilltänka avelsdjuren såväl som kartläggning av rasen, målsättning med kombinationen samt 
hur uppföljningen av kombinationen skulle genomföras. I yttrandena som nu inkommit 
avstyrker såväl ras- som specialklubb dispensansökan. Svenska Brukshundklubben, SBK, 
beskriver att det hade önskats en utförlig analys av inaveln inom rasen tillsammans med en 
plan över hur de inledande första åtgärderna för att komma till rätta med problemet skulle 
kunna se ut. Specialklubben ställer sig också frågande över valet av tilltänkt donatorras som 
är en icke FCI-godkänd ras samt önskar att eventuella inkorsningsprojekt görs i samråd med 
rasklubben i såväl Sverige som rasens hemland.   
 
SKK/AK förde en lång och utförlig diskussion i ärendet. Även om SKK/AK ansåg att det är en 
utförlig ansökan så finns det ett antal svårigheter vilka diskuterades. Kommittén noterade 
även att representant från rasklubben, Vit Herdehundklubb, samt specialklubben, Svenska 
Brukshundklubben i september 2021 deltog i ett möte tillsammans med representanter från 
SKK/AK samt SKKs avdelning för avel och hälsa för att diskutera aveln inom vit herdehund. 
SKK/AK noterade även att rasklubben under 2023 kontaktade SKK/AK igen med önskan om 
att boka in ett arbetsmöte angående framtida åtgärder för ökad genetisk variation. SKK/AK 
ansåg då att det viktigaste för Vit Herdehundsklubb var att försöka öppna upp dialogen med 
uppfödare och tillsammans diskutera vilka utmaningar rasens avelsarbete står inför. 
Kommitténs medskick var att i första hand vända sig till rasens specialklubb för att få 
stöttning i förankringen av tankar och idéer kring avel för ökad genetisk variation och att i 
samråd med SBK ta fram frågeställningar kring aveln.  
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SKK/AK betonade att även om kommittén ser positivt på ett inkorsningsprojekt för vit 
herdehund så anses det viktigt att arbetet sker i samråd med ras- och specialklubb. SKKs 
arbetsgrupp rörande inkorsningsprojekt vill gärna vara med och stötta arbetet rörande 
genetisk variation inom vit herdehund och SKK/AK beslutade att uppdra till specialklubben 
att boka in ett möte med representanter från ras- och specialklubb, uppfödaren samt SKKs 
arbetsgrupp rörande inkorsningsprojekt.  

 

e) Ansökan om hälsoprogram (nivå 1) för ataxi och glaukom hos norsk älghund, svart  

Vid föregående möte förelåg en ansökan från Svenska Älghundklubben om att införa 
hälsoprogram baserade på DNA-test för ataxi och glaukom på nivå 2 (krav på centralt 
registrerat resultat avseende specifik sjukdom) för norsk älghund, svart. Sekreteraren hade 
inför mötet varit i kontakt med specialklubben och informerat om att det är ovanligt att 
SKK/AK inför ett nytt hälsoprogram för ett DNA-test på nivå 2 och specialklubben yttrade att 
man även ställer sig positiv till att införa hälsoprogram på nivå 1 (registrering av resultat). 
Ansökan bordlades i väntan på att SKKs DNA-grupp skulle bedöma tillförlitligheten av 
nämnda tester för norsk älghund, svart.  
 
Ansökan hade inför dagens möte behandlats av SKKs DNA-grupp och Sofia Malm Persson 
redogjorde för arbetsgruppens bedömning av testernas validitet, baserat på tillgängligt 
vetenskapligt underlag. SKK/AK beslutade efter diskussion att godkänna klubbens ansökan 
om hälsoprogram på nivå 1 (registrering av resultat) avseende DNA-resultat för glaukom och 
ataxi hos norsk älghund, svart. Resultaten kan registreras i SKKs databas så snart tekniska 
rutiner är på plats. 
 

f) Dispensansökan för hund till avel – dispensregistrering (norsk buhund) 

Ansökan om att få dispensregistrera en hund som norsk buhund. Av ansökan framgår att 
hunden saknar stamtavla och beskrivs av ägaren som en fin, rastypisk och renrasig norsk 
buhund. Hunden har även fått ett domarutlåtande under en utställning arrangerad av Norsk 
Buhund Ringen under sommaren 2024. I ett yttrande från rasklubben skriver klubben att 
norsk buhund har en liten population och att hunden kan tillföra viktigt genetiskt material 
och tillstyrker därmed ansökan. Specialklubben anser sig inte ha tillräckligt med information i 
ärendet för att kunna yttra sig och reserverade sig. SKK/AK diskuterade frågan och noterade 
att det saknas en mer ingående motivering till varför hunden bör registreras och ställde sig 
frågande till hur populationen ser ut i exempelvis Norge.  

SKK/AK beslutade vid föregående möte att bordlägga ärendet och begära in mer underlag 
från hundägaren. SKK/AK önskade bland annat en utförligare ansökan med tydligare 
motivering till varför hunden är viktig för avelsarbetet i Sverige. Utöver det önskades 
information om hälsostatus hos hunden med hänvisning till att rasklubbens 
avelsrekommendationer lyfter att det är önskvärt med HD-röntgen samt att avelsdjuren är 
ögonlysta och fria från ärftliga ögondefekter. Efterfrågade handlingar hade till dagens möte 
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inte inkommit och ärendet är därmed fortsatt bordlagt.  
 

§ 8  Arbetsgruppen för rashundars sundhet, AG-RS 

Lars Ramberg föredrog att arbetet inom gruppen fortskrider och att det genomfördes ett 
webbinarium för uppfödare och ägare av de fyra fokusraserna den 21 november med 
anledning av de publicerade förslagen till nya exteriöra målbilder. AG-RS har under hösten 
hållit ett antal möten med berörda klubbar och ytterligare möten är planerade i närtid för 
att diskutera klubbarnas syn på de föreslagna målbilderna. Vidare har de två kvarstående 
punkterna genetisk variation och hälsostatus som ingår i CS uppdrag till AG-RS påbörjats 
tillsammans med klubbarna. SKK/AK tog även del av minnesanteckningar från 
arbetsgruppens möten.  
 
§ 8 Arbetsgruppen för rashundars sundhet, AG-RS förklarades omedelbart justerad.  

 

§ 9  Rasspecifika avelsstrategier, RAS 

a) Inkomna RAS 

SKK/AK såg över listan över inkomna RAS och diskuterade några av raserna samt fick en 
lägesrapport från de utsedda granskarna. 
 

b) RAS för fastställande 

Till dagens möte hade ett RAS-dokument granskats och föreslagits för fastställande. 
 

• Tibetansk mastiff 
 
SKK/AK diskuterade RAS-dokumentet och beslutade efter diskussion att fastställa RAS-
dokumenten för tibetansk mastiff.   
 
§ 9 Rasspecifika avelsstrategier, RAS b) RAS för fastställande förklarades omedelbart 
justerad. 
 

c) Fastställda RAS per capsulam 
SKK/AK såg över RAS-dokumenten som granskats och fastställdes per capsulam den 17 
december. 
 

• Schnauzer 

• Grosser münsterländer 

• Karelsk björnhund 

• Långhårig vorsteh 

• Alpenländische dachsbracke 

• Prazsky krysarik (delrevidering) 
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Kommittén noterade att RAS för schnauzer, grosser münsterländer, karelsk björnhund, 
långhårig vorsteh, alpenländische dachsbracke samt delrevidering av prazsky krysarik 
fastställdes per capsulam den 17 december.  
 
§ 9 Rasspecifika avelsstrategier, RAS c) Fastställda RAS per capsulam förklarades omedelbart 
justerad. 
 

§ 10  Utbildning   

a) Föreläsningar 

SKK/AK hade till dagens möte fått in en förfrågan om hjälp med föreläsning från en rasklubb. 
SKK/AK beslutade att 
 

• Liselott Ringman föreläser för Tibetanska Terriersällskapet vid deras årsmöte den 9 
mars.  

 

b) Webbinarier  

Anne Bucksch informerade om att höstens inställda och framflyttade webbinarium om SKKs 

förändrade rutiner för ögonlysning och övergång till det internationella ECVO-intyget 

kommer genomföras den 28 januari. Föreläser gör SKKs veterinärmedicinskt sakkunniga 

Anna Björklund tillsammans med Fredrik Kjaerstad, Maria Källberg och Sophie Gäfvert från 

Svenska sällskapet för veterinär oftalmologi, SSVO. Webbinariet är gratis och öppet för SKKs 

alla medlemmar samt kommer spelas in och finnas tillgängligt på SKKs youtubekanal.  

 

c) Digitala ras- och specialklubbsträffar 

Med anledning av den fastställda budgeten för 2025 kan SKK/AK gå vidare med planering av 
ras- och specialklubbsträffar för 2025 med ambitionen att arrangera fyra träffar under året. 
Med anledning av det nya ögonlysningsintyget, ECVO, vill kommittén arrangera en ras- och 
specialklubbsträff på temat med fokus på vilka konsekvenser de nya 
avelsrekommendationerna kan få för olika raser. Föreläser gör Karin Brostam Berglund. Den 
tidigare inplanerade träffen om avelsfunktionärens roll och innebörden av rasansvar, med 
Camilla Andersson och Maija-Leena Eloranta som föreläsare och diskussionsledare, planeras 
att genomföras i början av juni. Övriga träffar planeras senare under verksamhetsåret.  

 

d) Avelsfunktionärsutbildning  

SKK/AK planerar att genomföra en fysisk avelsfunktionärsutbildning under våren 2025. Flera 
ledamöter visade intresse av att vara med och arrangera den fysiska utbildningshelgen och 
inbjudan skickas till alla specialklubbar samt publiceras på SKKs webbplats när datum är satt.   
 

§ 11  Ärenden 

a) Delegeringsordning för rasansvar 
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Föreningskommittén har haft i uppdrag att remissbehandla och färdigställa avtal för 
rasansvar. Detta har varit ute på remiss hos specialklubbarna där det visade sig att en 
majoritet inte var positiva till avtalet. SKK/CS har nu omformat uppdraget vilket innebär att 
ta fram ett förtydligande av vad en delegation till specialklubb innebär, med riktlinjer för vad 
som kan delegeras vidare till rasklubb (en delegationsordning där beslutsrätt, skyldigheter 
och rättigheter framgår). Samtliga kommittéer har nu fått i uppdrag att rapportera om vilka 
uppgifter från respektive kommittés område som kan delegeras vidare till special- respektive 
rasklubb. 
 
SKK/AK diskuterade uppdraget och noterade vilka uppgifter från Avelskommitténs områden 
som kan delegeras vidare till special- respektive rasklubb. SKK/AK noterade att det är kort 
om tid att arbeta fram underlaget och beslutade att tillsätta en arbetsgrupp bestående av 
Karin Brostam Berglund, Mikaela Sandbacka, Maria Dahlberg och Anne Bucksch. 
Arbetsgruppen får i uppgift att ta fram ett underlag som inför deadline skickas till SKK/AKs 
verkställande utskott för fastställande.  

 
§ 11 Ärende a) Delegeringsordning för rasansvar förklarades omedelbart justerad. 
 

b) ECVO och avelsrekommendationer  

Anne Bucksch och Anna Björklund redogjorde för att SKK den 3 februari får nya rutiner och 
nytt intyg för ögonlysning. Idag används ett svenskt ögonlysningsintyg i pappersform som 
togs i bruk 2011 och det som nu sker är att Sverige går över till det europeiska intyget ECVO 
(European College of Veterinary Ophthalmologists). Övergången innebär att många 
ögondiagnoser kommer graderas och redovisas på annat sätt än idag samt att det 
tillkommer en del diagnoser som inte finns med på det svenska intyget.  

 

Anne och Anna redovisade arbetet som gjorts med att översätta ECVOs 
avelsrekommendationer och anpassa dem till svenska förhållanden, såsom SKKs grundregler 
och svensk djurskyddslagstiftning. De föreslog kommittén att utse en arbetsgrupp med 
uppgift att gå igenom rekommendationerna inklusive det vetenskapliga underlag de bygger 
på, för att kunna ta ställning till om det finns behov av justeringar för några av diagnoserna. 

 

Kommittén beslöt att anta de föreslagna avelsrekommendationerna som gällande från och 
med 2025-02-03 samt att skapa en arbetsgrupp inom kommittén som fortsätter arbetet med 
att se över rekommendationerna. Den arbetsgrupp som utsågs består av Karin Brostam 
Berglund (sammankallande), Camilla Andersson och Maija-Leena Eloranta med stöd av 
kansliet genom Anne Bucksch och Anna Björklund. Inom ramen för arbetsgruppens arbete 
kommer ras- och specialklubbar att kontaktas och få möjlighet att inkomma med synpunkter 
på de förändrade avelsrekommendationerna. SKK/AK kommer även bjuda in alla klubbar till 
en digital ras- och specialklubbsträff under våren 2025 för en gemensam diskussion om vilka 
konsekvenser de nya avelsrekommendationerna kan få för olika raser. Mot bakgrund av 
detta arbete kan SKKs avelsrekommendationer för ögon komma att justeras under året. 
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För de ögondiagnoser som övergången till ECVO medför en tydlig förändring med strängare 
regler för avelsanvändning än SKK har idag beslöt kommittén att ge en generell dispens 
under hela 2025, för att ge alla uppfödare god tid att planera sin avel. Detta innebär att inga 
enskilda dispensansökningar behöver göras gällande detta under innevarande år. Viktigt är 
dock att SKKs grundregler och svensk djurskyddslagstiftning alltid ska följas, så de uppfödare 
som väljer att utnyttja den generella dispensen behöver själva ta ansvar för att de 
avelskombinationer som görs uppfyller gällande regelverk och lagstiftning och inte innebär 
ökad risk för sjukdom/lidande hos avkomma eller avelsdjur. Hundar med kliniska besvär får 
aldrig användas i avel. 

 
§ 11 Ärende b) ECVO och avelsrekommendationer förklarades omedelbart justerad. 

 

c) Jordbruksverket angående att använda hund med HD-grad D i avel  

Sofia Malm Persson och Helena Skarp rapporterade från möte med Jordbruksverket, 
Djurvälfärdsenheten, rörande avel med hundar graderade som HD-grad D. Myndigheten har 
vänt sig till SKKs avdelning för avel och hälsa och efterfrågat ett möte med anledning av till 
Jordbruksverket inkomna frågor från hundägare/uppfödare rörande HD-grad D. Vid mötet 
redogjorde avdelningen för avel och hälsa bland annat för bakgrunden till och innebörden av 
SKK/AKs policyuttalande rörande HD. SKK/AK tackade för informationen och uppdrog till 
avdelningen för avel och hälsa att fortsatt föra en dialog med Jordbruksverket i frågan.  
 

d) Information om vitiligo 

Förelåg en mejlförfrågan från en av SKKs rasklubbar angående att använda hund med vitiligo 
i avel. Inför mötet hade Maija-Leena Eloranta undersökt frågan och utifrån vetenskapligt 
underlag tagit fram information till kommittén. SKK/AK tackade för ett bra underlag och 
uppdrog till Maija-Leena att besvara klubben.   

 

§ 12   Hälsoprogram  

Inga inkomna ärenden rörande hälsoprogram. 
 
§ 13  Dispensärenden 

a) Dispensansökan för hundar till avel – undantag från SKKs registreringsregler (shiba) 

Ansökan om att få registrera ett röntgenresultat för en shiba som är importerad från Korea. 
Anledningen till dispensen är hunden är HD-röntgad i Korea men att den Koreanska 
Kennelklubben inte utfärdat något FCI-intyg rörande hundens HD-status utan istället 
stämplat stamtavlan vilket inte följer gällande rutiner.   

 

SKK/AK diskuterade ärendet ingående och noterade att hundägaren varit i kontakt med SKKs 
kansli som beskrivit att den FCI-stämpel som finns på den Koreanska stamtavlan visar att 
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landets kennelklubb är medlem i FCI men behöver inte betyda att själva röntgenavläsningen 
är gjord enligt FCIs riktlinjer. Vidare beskrivs att det finns flertalet länder som stämplar HD-
status på stamtavlan men att vid behov, t. ex i samband med en export till annat land, kan 
utfärda ett separat intyg med FCI-stämpel. Hundägaren har även fått informationen att 
alternativen som kvarstår om inte landet utfärdar det efterfrågade intyget är att röntga om 
hunden i Sverige eller söka dispens hos SKK/AK. Hundägaren har även bifogat en 
mejlkonversation med Koreanska Kennelklubben som svarat att då hundägaren inte är 
medlem samt hunden inte längre boende i Korea utfärdas inga intyg. SKK/AK diskuterade 
ärendet och beslutade avslå ansökan med hänvisning till att hundägaren i sin kontakt med 
SKKs avdelning för avel och hälsa fått förklarat varför registreringen inte kan ske utifrån den 
stämpel som utfärdats på stamtavlan och rekommenderade hundägaren att röntga om 
hunden i Sverige.  
 

b) Dispensansökan för hund till avel – undantag från SKKs registreringsregler 
(pyreneisk mastiff) 

Ansökan om att genomföra en parning med en ED-belastad pyreneisk mastiff. Den beskrivna 
kombinationen utgörs av en tik med HD-grad A och ED-grad 3 samt hanhund med HD-grad B 
och ED-grad 0. Uppfödaren beskriver i sin ansökan att ED-graden ska ha uppstått på grund av 
en skada. Hunden haltade efter skadan i några dagar men då det avtog uppsöktes aldrig 
någon veterinär men det noteras att flera såg händelsen. Pyreneisk mastiff har inget 
hälsoprogram för ED men uppfödaren beskriver att med anledning av rasens storlek 
undersöks avelsdjuren.  
 
SKK/AK diskuterade ansökan och konstaterade att även om hundägaren beskriver ED-graden 
som en skada går det inte att med säkerhet veta om det är just skadan som har orsakat 
graderingen. SKK/AK noterade att vid den centrala granskningen av röntgenbilder graderas 
armbågsledsartros i en skala av 3 grader där grad 3 innebär kraftiga benpålagringar (över 5 
mm). SKK/AK betonade även att i enlighet med den framtagna ED-policyn inte kan anses 
förenligt med grundreglernas punkt 2:2 att använda hund med ED-grad 2 eller 3 i avel. 
Kommittén menar även att det i enstaka fall kan vara motiverat att använda hund med 
lindrig ED, grad 1, i avel, med hänsyn till andra viktiga egenskaper och/eller populationens 
långsiktiga utveckling med avseende på genetisk variation. Här betonas i ED-policyn att 
rasspecifik hänsyn bör tas, bland annat till rasens konstitution (t ex storlek och kroppsvikt), 
hälsostatus och avelsbas. SKK/AK konstaterade att pyreneisk mastiff är en stor och tung ras 
vilket innebär att individer med en så pass kraftig benpålagring i armbågsleden kan anses ha 
betydande risk för kliniska problem. SKK/AK noterade att specialklubben tillstyrker ansökan 
med anledning att det inom rasen fötts väldigt få kullar samt att tiken i fråga kunde gynna 
rasen med nytt genetiskt material. SKK/AK ansåg det dock oetiskt att utsätta en tik med ED-
grad 3 för en dräktighet och beslutade att avslå ansökan. 
 

c) Dispensansökan för hund till avel – undantag från SKKs registreringsregler (mops) 

Ansökan om att genomföra tre olika parningar av rasen mops. Anledningen till dispenserna 
är att det finns sperma lagrad efter två hanhundar som inte längre lever och därmed inte kan 



  

SKK/AK nr 1–2025 
2025-01-14 
Sida 10/14 

 
 

 
genomföra hälsoundersökningen RFG-Scheme som rasen sedan 2025-01-01 har 
hälsoprogram på nivå 2 (krav på centralt registrerat resultat avseende specifik sjukdom) för.   

 
SKK/AK diskuterade ärendet noggrant och noterade att ras- och specialklubb yttrat att det är 
av yttersta vikt att inte förlora värdefullt avelsmaterial som kan bidra till att bredda 
avelsbasen för rasen. Kommittén granskade de två hanhundar som ansökningarna berörs av 
och noterade att båda hundarna är väl använda och har producerat en stor andel avkommor 
och framförallt barnbarn. Den ena hanen har i Sverige haft 15 kullar och producerat 48 
avkommor samt 221 barnbarn. Den andra hanen har i Sverige haft 19 kullar och producerat 
63 avkommor samt 226 barnbarn. Med det som bakgrund konstaterade SKK/AK att det är 
svårt att se hur hanarna kan bidra till att bredda avelsbasen. SKK/AK beslutade att avslå 
ansökningarna med anledning av att båda hanhundarna redan har så pass många 
producerade avkommor och därmed har sina gener väl representerade i rasen.  

 

d) Dispensansökan för hund till avel – dispensregistrering (kai) 

Ansökan om att dispensregistrera en hund som kai. Hunden i fråga är en import från Japan 
och är registrerad i The Kai Ken Aigokai istället för den Japanska Kennelklubben. Hundägaren 
hade även bifogat en länk till hundens stamtavla via sidan The Nihon Ken Database samt 
bilder på hunden. Hundägaren beskriver att hon upplever det som en lovande hanhund men 
att röntgen av såväl höfter som armbågar planeras samt att genomföra BPH.  
 
SKK/AK diskuterade ansökan och noterade att såväl ras- som specialklubb tillstyrker. 
Klubbarna beskriver att på grund av att det lilla avelsmaterial som finns i Sverige så är varje 
hund värdefull för att öka antalet potentiella hundar av rasen. Förutom att bidra till viktigt 
genetiskt material, då han inte är närbesläktad med några europeiska hundar av rasen, så 
anser även rasklubben att hunden har en korrekt exteriör såväl som mentalitet. SKK/AK 
beslutade efter diskussion i enlighet med yttranden från ras- och specialklubb att tillstyrka 
dispensen. 
 

e) Dispensansökan för hund till avel – dispensregistrering (xoloitzcuintle, stor) 

Ansökan om att få dispensregistrera en hund som xoloitzcuintle, stor. I ansökan beskriver 
hundägaren att hunden i fråga är köpt av en person som importerat hunden från Mexiko i 
samband med en flytt hem till Sverige. Det noteras att hundägaren inte fått med sig någon 
stamtavla eller annan information och det framgår heller inte om det är något som går att få 
fram från den tidigare ägaren eller hemlandet.  
 

SKK/AK diskuterade ärendet och betonade att det är en väldigt kortfattad ansökan och att 
mer information bör efterfrågas. Kommittén läste noggrant igenom det yttrande som 
inkommit från rasklubben och noterade att det är såväl informativt som väldigt 
tillmötesgående. Rasklubben önskar, likt SKK/AK, mer information om hunden och erbjuder 
sin hjälp i att ha kontakt med såväl den tidigare som nuvarande ägare. Rasklubben erbjuder 
även sin hjälp genom att en styrelserepresentant kan träffa hundägaren och hunden. 
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Kommittén ansåg det föredömligt av rasklubben att erbjuda denna typ av stöttning i frågan 
och beslutade att avslå ansökan och uppdra till sekreteraren att hjälpa hundägare och 
rasklubb att komma i kontakt med varandra. Om det framöver är aktuellt att söka en dispens 
får hundägaren inkomma med en ny ansökan.   
 

f) Dispensansökan för hund till avel – dispensregistrering (american foxhound) 

Ansökan om att få dispensregistrera en hund som american foxhound. Av ansökan beskriver 
hundägaren att hunden importerats från USA med anledning av att rasen har en väldigt liten 
population i Norden och att nytt genetiskt material behövs. Hundägaren beskriver att 
hunden är importerad från en uppfödare av american foxhound som härstammar från så 
kallade walkerlinjer. Hundägaren beskriver att det ska finnas en stamtavla via The Hunter’s 
Horn men det är inget som finns bifogat till ansökan i dagsläget. Sekreteraren informerade 
kommittén om att det är efterfrågat och att hundägaren väntar svar från uppfödaren 
angående detta.  
 
SKK/AK beslutade därmed att bordlägga ärendet i väntan på att hundägaren inkommit med 
stamtavlan.  
 

g) Dispensansökan för hund till avel - dispensregistrering (lapsk vallhund) 

Ansökan om att få dispensregistrera en hund som lapsk vallhund. Hundägaren beskriver i 
ansökan att hunden har ett rastypiskt utseende samt mentalitet. Hunden har använts inom 
renvallning och är efter två föräldradjur som aktivt används till alla valla renar inom en 
sameby i Sverige. SKK/AK noterade att av yttrande från ras- och specialklubb finns 
information om för- och nackdelar med dispensansökan men det finns inget tydligt 
ställningstagande från någon av klubbarna. SKK/AK ansåg att ett ställningstagarna från 
klubbarna är av stor vikt i denna typ av frågor då klubbarna sitter på mer kunskap om 
hundarna i fråga. SKK/AK uppdrog till sekreteraren att begära in tydliga ställningstaganden 
från såväl ras- som specialklubb och beslutade därmed att bordlägga frågan tills det 
inkommit.  
 

§ 14  Arbetsgrupper och uppdrag 

SKK/AK såg över pågående arbetsgrupper och dess uppdrag. 

 

§ 15  Avtalsanslutna klubbar 

a) Avtalsanslutna klubbar med och utan rasansvar 

Rapporterades från möte tillsammans med Föreningskommittén den 26 november där Karin 
Brostam Berglund, Camilla Andersson, Liselott Ringman samt Linda Widebeck deltog. Mötet 
omfattade arbetet med avtalsanslutna klubbar med och utan rasansvar där 
representanterna från SKK/AK bland annat informerade om kommitténs framtagande av 
kriterierna för rasansvar. Vidare resulterade mötet i önskemål om uppdaterade rutiner kring 
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den lista som kommittéerna har rörande avtalsanslutna klubbar där sekreterarna uppdrogs 
ta fram uppdaterade underlag samt en gemensam arbetsmapp.  

 

§ 16  Konferensbidrag 

a) Bidrag för 2025 

SKK/AK beslutade under AK-5 2024 att konferensbidragen för 2025 ställs in med anledning 
av besparingskrav.    

 

§ 17  Utvecklingsfonden 

a) Svenska Drentsche Patrijshondklubben 

Inkommen ansökan från Svenska Drentsche Patrijshondklubben, SDPK, med anledning av 
deras inkorsningsprojekt. Förelåg såväl ansökan, projektbeskrivning samt en budget. 
Klubben beskriver att det är avgörande för projektets framgång att få så många som möjligt 
av hundarna utvärderade vad gäller hälsa, mentalitet, exteriör och jaktliga egenskaper och 
önskar göra detta genom att arrangera gemensamma utvärderingstillfällen. Utöver det 
önskar klubben bekosta de extra hälsotester som krävs för donatorhundarna. Klubben 
beskriver att genom att kunna stå för en del av kostnaderna kunna uppmuntra hundägare 
att delta. SDPK beskrivs i ansökan som en liten rasklubb som inte har ekonomiska 
förutsättningar att kunna bekosta detta själva. SKK/AK diskuterade den inkomna ansökan 
och noterade att inkorsningsprojektet är i sin uppstartsfas och att det därmed dröjer innan 
det är dags att utvärdera eventuella avkommor. SKK/AK noterade att det i så fall är den 
delsumma som presenteras som en uppstartssumma som är aktuell i dagsläget. 

SKK/AK beslutade efter diskussion att bevilja 75% av det som i budgeten benämns som 
delsumman för uppstart om 21 800 kr och bidraget från SKKs utvecklingsfond blir därmed 16 
350 kr. Kommittén önskar klubben varmt lycka till med arbetet! 
 

§ 18  Information från ordförande, ledamöter och adjungerade 

a) Ordförande 

Karin Berglund Brostam informerade att hon deltagit i möte med samverkansgruppen för 
hundvälfärd den 28 november samt att arbetet i arbetsgrupperna rörande färg och HD 
fortskrider.  
 

b) Ledamöter 

Maija-Leena Eloranta informerade att hon ska föreläsa för Portugisiska Vattenhundklubben 
om grundläggande genetik och DNA-tester den 23 januari.  
 
Maria Dahlberg rapporterade från möte med Ras- och Avelsföreningen för Cane Corso för att 
stötta deras arbete med RAS.   
 
Elisabeth Rhodin har haft ett webbinarium för Svenska Schnauzer Pinscherklubben angående 
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hälsoprogram, genetisk variation, RAS samt DNA-tester.   
 
Liselott Ringman har en inplanerad föreläsning för Svenska Stövarklubben i slutet av januari. 

 

Mikaela har tagit kontakt med Svenska Spets- och Urhundklubben med anledning av att hon 
utsetts till kontaktperson inför arbetet med att revidera RAS för american akita.  
 

c) Adjungerade 

Sofia Malm Persson informerade att hon föreläst för Svenska Welsh Corgiklubben angående 
HD. Vidare har Sofia deltagit i det forskningsseminiarium som arrangerades av Agria och 
SKKs forskningsfond i november. Vidare är det två föreläsningar inplanerade framöver, en 
med Fransk Bulldogg Klubb under januari samt Vit Herdehundklubb i mars. Sofia 
rapporterade även att arbetet med nytt SKK Hunddata fortskrider.  

 

Petra Waleij informerade om nya rutiner för beställning av handlingar från SKKs 
uppfödarservice. Mer finns att läsa på SKKs webbplats.   

 

Helena Skarp informerade att hon precis som Karin deltagit i samverkansgruppen för 
hundvälfärd den 28 januari, där bland annat den nya EU-förordningen diskuterades. Helena 
har även deltagit i möte med Jordbruksverkets dialoggrupp för djurskydd som bland annat 
omfattade arbetet med varghybrider. En dragning har även genomförts för ICEC Dogs 
angående SKKs arbete med att ta fram målbilder för fokusraserna.   
 

§ 19  Protokoll och protokollsutdrag 

• SKKs centralstyrelse, nr 5 2024  

• CS 5–2024 §157 c AK införande av ny nivå av hälsoprogram RFG-S 

• CS 5–2024 §157d Skrivelse från Svenska Dvärghundklubben, Svenska Klubben 
för Engelsk Bulldogg, Mopsorden, Fransk Bulldogg Klubb och 
Bostonterrierklubben 
 

§ 20  Övriga dokument till kommittén för kännedom 

• Svar från The Royal Kennel Club angående inkorsningsprojekt för cavalier king charles 
spaniel 

• The relationship between radiographic disc calcification score and FGF4L2 genotype 
in dachshunds 

• Mejl från Svenska klubben för flerfärgade pudlar angående tillbakadragen ansökan 

• The Distribution of FCI Pedigree Dogs in the European Union in 2022 

• Embark - 2024 canine health summit videos 

• SKKs avgifter för 2025 

https://drive.google.com/file/d/1NBHvkD1zOK1zpEZyjLjEDwadcVTydada/view?usp=drive_link
https://drive.google.com/file/d/1NBHvkD1zOK1zpEZyjLjEDwadcVTydada/view?usp=drive_link
https://drive.google.com/file/d/1NBHvkD1zOK1zpEZyjLjEDwadcVTydada/view?usp=drive_link
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• BOAS in the Boston Terrier: A healthier screw-tailed breed?   

• Kullstatistik för raserna med RFG-S    

• Nya raser i SKKs stambok  

• Segugio italiano, släthårig 

• Markiesje 
   

§ 21   Nästa möte  

Nästa möte planeras den 6 mars på SKKs kansli.  

 

§ 22  Mötets avslutande 

Ordförande Karin Brostam Berglund tackade ledamöterna för ett trevligt möte och 
förklarade mötet avslutat.   

 

Vid protokollet 
Linda Widebeck 

 
Justeras    Justeras 
Karin Brostam Berglund   Liselott Ringman 
Ordförande    Ledamot 
 


